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Referat fra møtet i Kontraktskomiteen 24.05.2023 

Dato:  24.05.2023 

Sted:  Teams 

Tid:  Kl. 09.00 – 13.00  

Møteleder:  Line Holmesland (AtB) 

Referent:  Daniel Rees, Håvard Sagbakken Saanum fra kl 1145 

Til stede:  Lars Enerengen (Snelandia), Jan Martin Nystrøm (Nordland), Line Holmesland (AtB), Anne 
Høystakli (Fram), Kristine Vikhagen (Fram), Karl Inge Nygård (Skyss), Marie Opsal  (Kolumbus), 
Kjell Sverre Drange (AKT), Johnny Liestøl (AKT), Lars Sandnes (Vestfold og Telemark), Øyvind 
Hanssen (Vestfold og Telemark), Marit Leithe (Ruter), Erik Løvoll (Ruter), Kjetil Gaulen (ØKT), 
Trine Kvalen (Innlandstrafikk), Roar Ulen (AtB). 

Dagsorden: 

Rekkefølgen på dagsorden ble endret som følger: Sak 13/23, 11/23, 14/23, 15/23, 16/23, 12/23 og 17/23.   

11/23 Referat fra forrige møte 

Referatet ble godkjent.  

12/23 Runden rundt bordet  

AtB: 

- Har vært forsinket med ferjeanbud, pga. N400-problematikk. Avklaringer på dette er nå 

unnagjort, med planlagt kunngjøring 1. juni. Det er snakk om fire ruteområder. Kunngjøring 

neste uke. Endelig tilbudsfrist i november. 80 % pris, 20 % kvalitet. 

- Konkurranse på elsparkesykkel i Stjørdal, Malvik og Melhus kunngjort. Allerede fastsatt pris, 

altså kun konkurranse på kvalitet. 

- Jobbes med neste kontrakt for fleksibel transport. Pilotprosjekt 67+ skal utvides til å gjelde 

hele Trondheim. Jobbes også med å tydeliggjøre kundegruppen. 

- Skal vurdere samkjøring skole, tilrettelagt transport, syke, m.m. 

- Jobbes mot VM-organisasjonen med tanke på transport under ski-VM i 2025. 

Fram: 

- Ferje: ingen anskaffelse i nær framtid 

- Hurtigbåt: én kontrakt. Utredning nullutslippsløsning. Lyse ut april 2024, oppstart 2027 

- Buss: Rutepakke 3 tilbudsfrist 26.5, mål om signering juni 2023. Rutepakke 4 og 5 lyses ut des 

2023. Kartlegging elektriske langdistansebusser. 
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Kolumbus: 

- Mye som skjer innen ferje og hurtigbåt: 

o Vassøy: Går fra dieselbåt til elektrisk ferje. 
o Byøyene behandles snart. 

o Lysefjorden: komplisert sak med en del problemstillinger som må avklares. Venter på 

interne avgjørelser. 

o Ryfylke: ble avlyst. Diskuteres i samferdselsutvalget nå om hva man gjør, skal opp i 

fylkestinget i juni. 

o Utsira: også utlyst. Kompleks: værhardt og langt samband (70 min overfartstid), og 

derfor også lang kontrakt for å sikre stabil drift. 

- Bysykkel: ny konkurranse kommer. 

- Begynner snart ny prosess på busskontrakter. 

AKT: 

- Nord i Agder går en kontrakt ut i 30.06.2026, prosessen starter nå til høsten, med tildeling 

høst 2024. 

- Helt vest i Agder går en kontrakt ut i 31.12.2025. Vurderer der en kortere kontrakt (4-6,5 år) 

for å kunne samordne med en annen kontrakt vest for Kristiansand. Prosessen starter til 

høsten, med tildeling høst 2024. 

- Båtkontrakt: går ut sommeren 2025. Til to øyer i Kristiansand, blir utslippsfri. 

- En god del drosjekontrakter (div bestilling, tilrettelagt transport, skole) er ute nå, eller skal ut i 

løpet av høsten. Totalt 17-18 nye drosjekontrakter i løpet av året. 

- Mikromobilitet: elsparkesykkel i Kristiansand. To operatører i dag, uvisst hvor mange det blir i 

framtiden. Nåværende kontrakter går ut mars 2024, så de nye blir virkende fra april neste år. 

- Oppstart kontrakt øst, som ble tildelt før jul. Mye ressurser går også med til dette. 

Vestfold og Telemark: 

- Vestfold syd nettopp vært ute på anbud. Her har det vært relativt dårlig respons, og måtte 

lyses ut på nytt. Fikk da to tilbud, og kontrakt er nå signert. 

- Pågående drosjekontrakter i Telemark. 

- Ferje Brevik er uvirksom, venter på ferdigstillelse av ferjeleie. 

Ruter:  

- Tildelt: Nye områder fra tidligere Oppland, Lunner og Jevnaker. Fikk tilbud fra kun ett 

taxiselskap, syntes det var et godt tilbud, og valgte å signere. 

- To utlyste:  

o Follo: storbusser, fire ruteområder med krav om elektrisk eller biogass. Det er 

nettopp gjennomført tilbudskonferanse, med fem operatører som stilte. Tildeling 

skjer i november med kontraktsvarighet på 10 år med oppstart i 2025, samt tre år 

opsjon. 

o Romerike: minibuss, seks ruteområder. Materiell kan være både elektrisk og diesel, 

dette fordi det er krevende å få til elektrisk på større minibusser tilpasset rullestol. 

Kan være aktuelt med å bytte materiell undervegs i perioden for å nå mål om 

utslippsfri innen 2028. Oppstart 2025. 
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- Ikke-utlyst: minibuss i Asker og Bærum, som i dag er fire ruteområder. Dialogkonferanse i 

august. Oppstart 2025. 

13/23 Erfaringer med konkurranser det siste året v/ NHO Transport (inntil 2 timer) 

NHO Transport innledet om erfaringer og aktuelle problemstillinger knyttet til anskaffelser det siste 
året.  
 
Fra NHO Transport stilte:  

• Jofri Lunde, næringspolitisk sjef 

• Petter Kure Torgersen, Vy 

• Karine Nordseth, Nobina 

• Ronny Paulsen, Tide 
 
14/23 Veileder for endringer av vognbehov  

 
NHO Transport har meldt inn et ønske om å sette i gang et arbeid med en modell/veileder for 
vogngodtgjørelser, med et forslag til mandat under. 
 
Vedtak: 
Kontraktskomiteen er positiv til å sette i gang et arbeid med en modell/veileder for endringer av 
vognbehov, med følgende mandat:  
 
Endringsbestemmelser i kontrakten skal gi oppdragsgiver nødvendig fleksibilitet i kontraktsperioden og 
tilbyder/leverandør nødvendig forutsigbarhet for å dekke kostnader/investeringer. Dagens modell(er) 
for å regulere endringer av vognbehov gjennomgås, og det foreslås forbedringer i modellen(e). Målet 
er å finne en balansert måte å kompensere disse endringene på i kontraktsperioden.  

Indeksgruppa bes om å starte opp et slikt arbeid, og ved behov oppnevner Kollektivtrafikkforeningen 
og NHO Transport to representanter hver.  

15/23 Mandat og arbeidsplan for kontraktskomiteen 2023-2024 

Sekretariatet gjennomgår nå mandater og arbeidsplan i alle komiteer og forum. Formålet er å sørge 
for at komiteene og forumene er mest mulig relevante til enhver tid, og at vi bruker tid på de viktigste 
sakene.  

Vedtak: 

Mandat for kontraktskomiteen: 

Kontraktskomiteen er Kollektivtrafikkforeningens hovedarena for strategisk samarbeid og utvikling av 
felles løsninger knyttet til kontrakter og anbudsprosesser for mobilitetstjenester. Vedtak med 
konsekvens for utformingen av medlemmenes kontrakter og konkurransegrunnlag gjøres som 
hovedregel i Kontraktskomiteen. Komiteen benytter seg av fagkompetansen i andre komiteer og forum 
i de sakene det er behov for dette.  

Representanter fra Kontraktskomiteen møter jevnlig NHO Transport til dialogmøter for å drøfte 
spørsmål av strategisk karakter. Faglige spørsmål knyttet til regulering av kontrakter mellom 
oppdragsgiversiden og operatørene tas opp i Indeksgruppa. 
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Kontraktskomiteens møter er åpne for Kollektivtrafikkforeningens medlemmer, og ansatte i 
Kollektivtrafikkforeningens sekretariat. Referater fra møtene publiseres offentlig på foreningens 
nettside. Eventuelle forretnings- og konkurransesensitive opplysninger som deles i komiteen er 
taushetsbelagt. 

Prioriterte områder i 2023: 

- Åpenhetsloven 
- Arbeidstakermedvirkning i anbudsprosesser 
- Drosjeanbud, knyttet til samordning av offentlig betalt bestillingstransport 
- Sjåfør og trafikksikkerhet 

Arbeidsmåte:    

Arbeidsutvalg/planleggingskomite:  

- Leder Frode Stefanussen, Troms  
- Nestleder Line Holmesland, AtB 
- Sekretariat Daniel Rees, Kollektivtrafikkforeningen 

På første møte hvert år tas mandat og arbeidsplan for året opp til behandling.  

16/23 Anskaffelsesseminar 2024 

Vedtak: 
- Innlandet ble nevnt som en mulighet, og utfordres på om de kan tenke seg det. Ellers er det 

bare å komme med innspill til sekretariatet. 
- Kjell Sverre Drange og Marie Opsal ble valgt til planleggingsgruppe, sammen med AU. 

 
17/23 Eventuelt 

a) Kollektivkonferansen 2023 søker etter nye, spennende og aktuelle innlegg til konferansen! Frist for å 
sende inn abstract er 30. mai. Kollektivkonferansen finner sted 16. november i Oslo. Mer informasjon 
og lenke til innsending finnes på kollektivkonferansen.no/call-for-speaker 

b) Fra Lars Sandnes: Mulig diskusjonssak/utredning: Oppdragsgivers kontraktslengder og stimulering av 
et konkurransedyktig marked. Bruk av opsjoner i lange kontrakter, hva er effekten? 

 


